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Linnal pole 
jõulu eel rahaga 
priisata

Elva linna ligi 20 
meetrine jõulukuusk 
toodi ka tänavu Puka 
vallast. Linnamajan-
dusosakonna juhataja 
Kalev Kepi sõnul sai Si-
nilinnu parklasse pai-
galdatud kuusk trans-
pordi ajal üsna palju rä-
sida, kuid loodetavasti 
peab jõuluaja siiski au-
ga vastu.

Linn on saanud tä-
navu jõulukaunistu-
si juurde vaid näpuot-
saga. Rohelised kuused 
ja valged tähed Pika tä-
nava ja valguskardinad 
Kesk tänava laternapos-
tide otsas on tuttavad 
eelmisest aastast. Uut-
moodi on Tartu maan-
tee raamitud jõuluku-
jundus.

“Tänavad on praegu 
kaunistustega kaetud, 
väga palju kirjumaks ei 
ole plaanis üldpilti aja-
da,” ütleb linnavalitsu-
se ehitusteabespetsia-
list Margit Kostin. “Ilm-
selt järgmisel aastal me 
midagi juurde ei osta, 
pigem parandame ole-
masolevaid. Tänavu on 
meil masust hoolimata 
hästi läinud, oleme saa-
nud linna ikka ära kau-
nistada. Nüüd on meil 
komplekt, mida saame 
vahetada.”

Kostin ütleb, et te-
ma unistuseks oli kau-
nistada ka Hanseni al-
lee, kuid selleks siis-
ki ei jagu raha. Edaspi-
di on linnal plaanis lei-
da veel huvitavaid koh-
ti või hooneid, mida ta-
suks jõuluvalgusega esi-
le tõsta ja ilmet juurde 
anda, nagu näiteks pea-
gi valmiv Murumuna.

“Väikesi muudatu-
si saab teha, kuid suu-
ri, mis hõlmaksit ter-
vet tänavat, mitte,” üt-
leb Kostin. 

Ka tänavu sõidab lin-
navalitsuse komisjon 
aastavahetuse paiku 
vaatama jõuluks kau-
nistatud kodusid, kor-
termaju ja asutusi. 

EPP

Matkakeskuses välja 
pandud Anni Irsi ja 
Mariina Tiidori graa-
fikanäituse “Muinas-
jutt” pildid on puu-
kujude traditsiooni 
jätkamise uue idee 
kavandid.

Milvi Kapaun

Detsembrikuu esimese 
päeva õhtul matkakesku-
se näitusesaali järjekord-
set kunstielamust nautima 
tulnud huvilistele teavita-
sid autorid, et näitus po-
legi tavaline näitus, vaid 
hoopis uus idee kodulinna 
tunnusürituse loomiseks. 
Kolm aastat puuskulptuu-
ride pargi loomise koge-
musi annab kunstnike sõ-
nul julguse tulla sõna ot-
seses mõttes metsast välja, 
ning paigutada kavandite 

põhjal valmivad puukujud 
oma mõtetes Elva südalin-
na, ümber Arbi järve.

“Tegelikult ei ole see 
maalinäitus, ega ka päri-
selt graafikanäitus. Tege-
likult on see näitus ühest 
ideest,” seletas Mariina 
Tiidor. “Praeguseks mo-
mendiks on puukujude tra-
ditsioon katkenud ja leid-
sime, et oleks väga kahju, 
kui kõik need aastad ko-
gemusi ja tööd sinnapaika 
jääksid. Mõtlesime, et tee-
me hea pakkumise. Oma 
idee otsustasime siduda 
valimiseelsete kesk- ja re-
formierakonna lubadus-
tega leida Elvale tunnus-
üritus. Pakume välja mit-
te lihtsalt puukujude parki 
ümber Arbi järve, vaid El-
va nimetamist muinasjutu-
pealinnaks. Selleks tuleb 
lasta muinasjutt Elva süda-

messe.”
Näitusel välja pandud 

puuskulptuuride kavandid 
pärinevad Eesti lastekir-
janduse illustratsioonide 
varasalvest. Raamatute va-
likul nõustasid kunstnik-
ke linnaraamatukogu töö-
tajad.

“Kui eelmistes projek-
tides on olnud päris pal-
ju meie oma ideid, kuidas 
mingi muinastegelane väl-
ja näeb, siis siin olid raa-
matutest kõigile tuttavad 
ja etteantud kujud. See te-
gi asja keeruliseks, alles 
tuli jätta algne idee, aga 
samas muuta see sobivaks 
meie ideega,” rääkis skulp-
tuurikavandite joonistami-
sel koos kaasautoriga mit-
me kuu jooksul veerandsa-
da lasteraamatut “läbi töö-
tanud” Anni Irs. “Joonista-
mine ei võtnudki niipalju 

aega kui mõtlemine. Uues-
ti üle vaatamine, meelde 
tuletamine, kuidas, mida 
teha. Olen sellele mõelnud 
sadu tunde. Pildid said val-
mis mõne nädalaga.”

Näitusesaali seinal ole-
val ekraanil saavad külas-
tajad näha ka kahekümne 
viie skulptuurikavandi öi-
seid, valgustatud variante.

“Et skulptuuridel tekiks 
päevase ja öise kujundu-
se nägu, tahaksime anda 
puukujule uue dimensioo-
ni – kujude sisse on pla-
neeritud valgustid,” seletas 
Tiidor. “Et kujusid ei lõhu-
taks, on vaja teha need vä-
ga suured ja valgustus pai-
gutada väga kõrgele.”

Mariina Tiidori ja Anni 
Irsi järjekordset ideed kom-
menteeris hindavalt kunst-
nik Margus Rump.

“Idee on hea, loodeta-

vasti see ühel hetkel ka 
vormub. Kui teostamiseks 
läheb, siis on see iseene-
sest tehniline küsimus,” 
rääkis Rump. “Kui Elvas 
on need asjad juba väera-
jal ja tervisespordikesku-
ses sündinud, siis selle Arbi 
järve muinasjutu teostami-
ses midagi müstilist ei ole. 
Pere- ja lastekeskses Elvas 
oleks sellised taiesed väga 
teretulnud.”

Muusikalist meelelahu-
tust pakkusid väljapaneku 
avaõhtul Margoliina Unt ja 
Andres Sapar.

Nä itusekü lastajate lt 
ootavad kunstnikud huviga 
ka tagasisidet. Arvamusi ja 
ettepanekuid uue põneva 
idee realiseerimisel saab 
avaldada aadressil muinas-
jutulinn.blogspot.com.

Kodulinna kunstnikud Anni Irs ja Mariina Tiidor on igal kunstikuul olnud aktiivseimad näituste korraldajad ja aina üllatanud uute ideedega. Kont-
septsioon Elvast kui muinasjutupealinnast sündis aasta tagasi, kui Elvas avati Väike väerada. Foto: Milvi Kapaun
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Tänavune kunstikuu 
on möödas ja korral-
dajad teevad kokku-
võtteid, analüüsivad, 
mis läks hästi, mis 
halvasti.

Sirje Veldi

Kultuurikeskuse Sinilind 
direktori Leelo Suidti sõ-
nul ei ole väga palju statisti-
kat tehtud, kuid on rõõmus-
tav, et kunstikuu 12 näitust 
külastas tänavu palju roh-
kem inimesi kui varasema-
tel aastatel.

“Näitustega läks täna-
vu hästi. Need olid nii hu-
vitavad,” hindas Suidt, kes 
ise hindab huvitavama-
teks Mart Sanderi ja Ed-
gar Valteri näitust raekojas, 
Matjuse filmiõhtut ja India 
kultuuriõhtut.

Juba tänavuse kunstikuu 
väiksemale eelarvele vihja-
tes ütleb Suidt, et muutu-
si on kunstikuusse kindlas-
ti vaja, kuid palju oleneb ka 
rahalistest võimalustest.

“Aga missugune on üldse 
järgmine aasta, ei tea veel 
keegi,” möönab ka linnavo-
likogu esimehe ametit pi-
dav Suidt.

Natuke väsinud, aga 
hea

Eelnevatel aastatel ka ise 
Elva kunstikuul näitusi kor-
raldanud kunstnik Margus 
Rump möönab, et tal ei ol-
nud võimalik enamikel üri-

tustel osaleda, mistõttu ei 
oska ta kogu kuule adek-
vaatset vastust anda.

“Kunstinäitused kindlas-
ti on need, mis olid head 
ja võiksid jätkuda,” arvas 
Rump. “Huvitavate kunst-
nike Elvasse toomine peaks 
kindlasti jätkuma. Mingeid 
uuendusi oleks ka vahest 
vaja ja uusi häid mõtteid. 
Aga kuidagi tulevad need 
mõtted alati viimasel het-
kel. Vahepeal oli mul tun-
ne, et kunstikuu näitab vä-
simuse märke, kas paljud 
asjad jäävad raha taha top-
pama, või pole häid ideid, 
mine võta kinni, ei saa pä-
ris hästi aru. Peab ise tege-
ma palju selliseid asju, mis 
toimib nagu heategevus või 
hobikorras värk.”

Ka linnavalitsuse avalik-
kussuhete juhi Merike Jär-
ve sõnul oli kunstikuu hu-
vitav.

“Positiivne on, et kunsti-
kuu on juba saanud tradit-
siooniks ja et kunstnikud 
saavad oma loomingut tut-
vustada ning rahvas selle-
ga tutvuda,” ütles Järv, kes 
seab negatiivse poole peale 
rahva passiivsuse ja vähe-

se huvi kunstikuu üritustest 
osa võtta.

Eredamalt on talle meel-
de jäänud avaürituse tu-
letantsijad, Merike Ambre 
näitus “Muumid, lilled, lib-
likad”.

“Maalitud muumid ja lil-
led kiirgasid soojust ja val-
gust,” märgib Järv ja leiab, 
et kunstikuusse võiks tuua 
edaspidi rohkem särtsu, 
valgust ja eredamaid hetki 
nagu näiteks pakuvad  tant-
suetendused.

Elvalane kui mõistatus
Kunstikuu projektijuhi 

Lea Kurvitsa sõnul on kuns-
tikuu ülesanne läbi aegade 
olnud täita pilkaseim ja kõ-
ledaim kuu valguse ja soo-
jusega.

“Valgus võitis pimeduse 
läbi kunsti ja valgustas El-
vat sel aastal juba viiendat 
korda, enamuse pakutavast 
suutsime külastajaile pak-
kuda tasuta nautlemiseks,” 
ütles Kurvits. “Loodan, et 
iga külastaja leidis oma ere-
daimad hetked. Kuid meel-
de jäävad kindlasti tule-
tantsijad kunstikuu avaüri-
tuselt, suurepäraste maali-
kunstnike Mart Sanderi ja 
Edgar Valteri näituste jõud-
mine Elvasse, muusikali-
ne filmiõhtu aastast 1929, 
kohtumised endiste elvalas-
te Erika Salumäe ja Joosep 
Matjusega ning veedaliku 
kultuuri tutvustav päev. 
Veel on võimalus saada osa 

kunstikuu näitustest ja leida 
eredaid hetki “Suvesõnumi-
test” või “Muinasjutust”.

Lea Kurvitsa arvates so-
bib kunstikuu hästi just no-
vembrikuusse.

“Oleme püüdnud hoida 
korraldamisel kolme suun-
da – näitused, üritused ja 
töötoad. Nende sisu on mui-
dugi alati erinev keskendu-
des seatud märksõnadele,” 
räägib ta. “Eelmisel aastal 
tutvusime Elvast läinud tä-
naste kunstnikega, sel aas-
tal sidusime kunstikuuga 
esmakordselt fotograafia ja 
filmimaailma. Milline saab 
olema järgmise, kuuenda 
kunstikuu sisu, seda on tä-
na veel vara öelda.”

Hoolimata sellest, et tä-
navu käis näitustel rohkem 
rahvast, kurdavad korral-
dajad jätkuvalt publiku vä-
hesust. Miks siis elvalane ei 
võta vastu seda, mis neile 
kohapeal pakutakse? Kõr-
valolev küsitlus näitab, et 
inimestel jääb töö ja muude 
kohustuste kõrval lihtsalt 
vähe aega. Kurdetakse ka 
info puudust, kuid leitakse 
siiski, et keda vähegi kuns-
tikuu üritused huvitasid, 
see leidis info üles. Tundub, 
et põhjus, miks elvalane ko-
hapeal pakutavast ja lausa 
professionaalsest kunstist 
ei kipu osa saama, on siiski 
veel milleski muus. See on 
kui ristsõnamõistatus, mida 
keegi pole suutnud ära la-
hendada.

Viies kunstikuu – 
kuhu edasi?

Margus: Ei ole ühtegi külasta-
nud, sest info puudub. Ja kui infot ei 
ole, kus sa siis tead minna.

Elve: Osalesin vaid kahel üritu-
sel ja kindlasti olid nad head või vä-
ga head. Üldiselt oli kunstikuu info 
kättesaadav, kuid ka postkastis oleks 
võinud infoleht olla.

Laine: Neljal üritusel olen käi-
nud. Selliseid üritusi on muidugi va-
ja, las vahivad, kes sellest huvitatud 
on ja kes tänapäeva kunstist aru saa-
vad. Mina lähen siis, kui kellaaeg so-
bib. Pensionäril on aega küll. 

Ülle: Ei käinud, ei olnud aega, 
pealegi on pimedad õhtud, mil ei ta-
ha käia. Elvas võiks kunstikuu olla 
küll, sest siin ei olegi midagi eriti.

Endla: Ma tõesti ei käinud, ei 
ole eriti kunstihuviline ja ma os-
kan oma aega teisiti sisustada. Elvas 
peaks olema küll kunstikuu, sest El-
vas on palju neid, kes on ilmas käind 
ja näind. Kunst rikastab ilumeelt. 

Jüri: Käisime abikaasaga Sanderi 
näitusel, meile mõlemale meeldis vä-
ga. Selliseid asju võiks rohkem teavi-
tada ka väljaspool Postipoissi, näi-
teks Tartu Raadios. Oleks tore, kui 
Elvas oleks kultuurikeskus. Mis puu-
tub Sinilindu, siis kino on ikka kino.

Aune: Ei ole käinud. Piinlik küll, 
kuid laupäev ja pühapäev läheb nii 
mööda, et on hea, kui kodus jõuab 
midagi ära teha. Käin tööl Tartus, 
kui oleks rohkem aega, hulguks roh-
kem ka Elva linnas ringi. 

Tuulike: Ei oska midagi öelda, sest ajapuudusel 
ise kuskil käinud ei ole. Üritusi on üldse vähe ja selli-
seid asju võiks olla küll. Igaüks, kes huvi tundis, leidis 
enda jaoks midagi.

Maire: Ei käinud, olin haige, muidu oleks läinud, 
aga selliseid üritusi võiks ikka teha.

Leili: Ei ole käinud, huvi on küll, aga olen kogu aeg 
olnud tööl. Sellist asja on vaja, sest inimestel peab ju 
olema sel raskel ajal midagi ilusat.

Küsis Mare Nõmmik

Kas käisite kunstikuu üritustel? 
Mida arvate?

MÕISTATUSLIK 
STATISTIKA

 12 näitust
 15 üritust
 5 töötuba
 vähe publikut

Leelo Suidt ja volikogu liige, väikeettevõtja Tõnu Aigro Mart Sanderi glamuurseid pilte uudistamas. Foto: Sirje Veldi
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MIS JUHTUS
Elvas

30.11 kl 10.45 kõn-
dis Valve (1925) kauplu-
ses Konsum kassast möö-
da, jättes tasumata kau-
ba eest väärtusega 38.40 
krooni. Naine pani toime 
varavastase süüteo vähe-
väärtusliku asja vastu.

30.11 kl 16.50 ajal lii-
kusid pimeda ajal val-
gustamata sõiduteel ilma 
helkurita Leho (1987), 
Kristjan (1989) ja Timo 
(1985).

Ööl vastu 02.12 murti 
sisse Elva Linnavalitsuse-
le kuuluvasse kuuri, kust 
varastati suuremal hulgal 

tehnikat. Kahju 35 012 
krooni.

Nõo vallas
27.11 kl 21.30 sõitis Ivo 

(1974) raudteeülesõidu-
kohale valgusfoori keela-
va punase tule ajal.

Rõngu vallas
30.11 kl 19.50 juhtis 

Jaan (1975 ) sõidukit, mis 
ei olnud nõuetekohaselt 
läbinud tehnoülevaatust.

01.12 murti sisse Val-
guta külas asuvasse El-
va Tarbijate Ühistu poo-
di ning varastati alkoholi. 
Kahju on selgitamisel.

26. novembril luge-
sid ja laulsid kultuu-
rikeskuse Sinilind 
saalis kirjandusklu-
bi Poogen sulesepad. 
Meeleolukad vahe-
palad kõlasid poog-
narahva värsid lau-
ludeks seadnud Tajo 
Kadajase esituses.

Milvi Kapaun

Poogen.ee interaktiivse 
kirjandusklubi “Pole Oluli-
ne Olla Geenius Et Näha” 
luuletajateseltskonna kut-
sus Elvasse esinema kee-
mikust luuletaja Imre Val-
likivi.

“Ma tunnen mitut luu-
leseltskonda ja üks neist 
on Poogna seltskond,” rää-
kis Elvas varemgi luuleõh-
tuid korraldanud Valliki-
vi. “Meil on koosolemisi 
nii suvel kui talvel, nii ot-
sustasin, et ühe kokkutu-
leku võiks Elvas teha. Luu-
lekunst sobib kunstikuusse 
ju suurepäraselt.”

Koos laulja Tajo Kadaja-
sega tõid elvalastele luu-
le ja laulude hõrkusid pala-
sid tosinkond Poogna luu-
letajat Eestimaa eri pai-
gust. Kohalikud esinejad 
olid lisaks Imre Vallikivile 
veel hingeliigutavalt kau-
nite saateta lauluesitustega 
Seili Ülper (alias Sessyly) 
ja meeliköitvalt kitarri saa-
tel laulnud Margoliina Unt 
(tulilind). Omaloomingut 
lugesid veel Helle Toomin-
gas (luuletajanimi tolmu-
kas), MarcEst ja Ronga-
plika. Pärnu luuleklubist 
“Luuletaeva latern” olid ko-
hal Ahti Raudberg, Tiiu Le-
histe, Evelin Laanesaar, Ju-
ta Hiiop ja värsse ka lau-
ludesse seadnud Kristi 
Roots.

Laulja Tajo Kadajase 
tutvus poognarahvaga on 
kestnud aasta. Varem põhi-
liselt Viivi Luige tekste ka-
sutanud laululoojale pak-
kus oma värsiridu Poog-
na üks hinnatumaid luule-
tajaid Zahir. Tänavusuvel 
esitletud plaadil “Sõnum 
vaikusest” kõlavad viisteist 
laulu on loodud mitmete 
Poogna autorite tekstidele.

“Oli hetk, kui nentisin 

fakti, et mul ei ole enam 
laulude jaoks tekste kusa-
gilt võtta ja otsustasin, et 
seetõttu ma enam laule ei 
kirjuta,” rääkis Kadajas. 
“Pidin oma sõna murdma 
2008. aasta sügisel, ku nä-
gin Zahiri tekste. Mõnusad 
tekstid, hakkasin tasapi-
si jälle laule tegema. Selle 
aasta jooksul olen laienda-
nud lugude autoriteringi, 
lugenud rohkem. Poognas 
on ju sajad inimesed, kes 
kirjutavad, on väga palju 
luulet ja laulutekste.”

Elvas sai kuulda laulja ja 
värsiseppade uuemat ühis-
loomingut, mis autori sõ-
nul on järgmise plaadi lau-
lud.

Poogen arendab
Poogna üks viljakamaid 

luuletajaid Kurgjalt pärit 
Kristi Roots avaldas oma 
esimese luuleraamatu trü-
kis 2004. aastal ja on päl-
vinud neljal korral Eesti 
luulevõistluse peapreemia. 
Karl Robert Jakobsoni ta-
lumuuseumi “majahaldjas” 
plaanib välja anda plaadi 
oma lauluesitustega, val-
mimas on järjekordne luu-
lekogu.

“See luulekogu, mida 
praegu kirjutan, on võr-
reldes esimesega kindlas-
ti arenenum,” rääkis Roots. 
“Tänu Poogna kirjutajate 

soovitustele olen seal luu-
letusi ümber teinud, tun-
nen, et minu värsid sellest 
positiivset kosutust saa-
nud.”

Aastaid lasteluuletu-
si kirjutanud Pärnu laste-
aia Pöialpoiss õpetaja Ju-
ta Hiiop sattus Poognasse 
kolm aastat tagasi ja hak-
kas kirjutama hoopis tõsi-
semaid luuletusi. Kasuks 
on tulnud Poognakaaslaste 
soovitused.

“Seal on sellised toredad 
inimesed, kes kohe hakka-
vad juhendama, õpetama 
ja hindama, on olemas ta-
gasiside,” seletas Hiiop. 
“Olen tähele pannud, et 
need, kes poognas kirjuta-
mist alustavad, hakkavad 
seal vaikselt arenema. Tun-
nen seda ka endast. Ega ma 
ei pea ennast suureks luu-
letajaks, eks ta üks osa mi-
nust on küll. Kirjutan enda 
hingest välja. Need tunded 
on väga isiklikud kõik.”

Energeetiliselt 
positiivne

Luuletajanimega tolmu-
kas esinenud Helle Too-
mingas sõitis Elvasse Tal-
linnast Pelgulinnast. Luu-
letaja ettekandes sai muu 
hulgas kuulda ka humoo-
rikaid värsiridu, mis saalis 
lõbusat elevust tekitasid. 
Pikaajalise luule ja proo-

sa kirjutamise kogemusega 
Helle Toominga loomingut 
on avaldatud huumoriaja-
kirjas Pikker, Leelo Tung-
la ajakirjas “Hea laps” ja 
mujal. Tänavu kevadel on 
autoril ilmunud luulekogu 
“Muinaslugu pärnapuul”, 
valmimisjärgus on esime-
ne romaan.

Luuletajate looming lii-
gutas kuulajate südameid, 
õdus luuleõhtu ei jätnud 
ükskõikseks ka esinejaid.

“Õhtu oli energeetili-
selt väga positiivne. Mõ-
ned inimesed tulid vest-
lema ja uurima, kust me 
pärit oleme,” rääkis Too-
mingas. “Mulle andis El-
va midagi kaasa. Võib-ol-
la oli see väikelinna õhtu-
ne hämarus? Võib-olla ra-
hu, mis tänavatel valitseb. 
Ühe õhtu järgi küll raske 
öelda, mis täpselt, aga lii-
gutas mind keegi, kes tu-
li fuajees ligi ja ütles: “Kas 
te teate, kuidas teie sõnad 
puudutavad?” Jäin selle-
le elatanud naisterahvale 
otsa vaatama, ega osanud 
midagi kosta. Mõtlesin en-
damisi: “Kas tõesti?”; “Mil-
lega küll?”; “Millise sõna-
ga?” Tänasin teda kohme-
tult ja jutuajamine libiseski 
juba elule. Nagu ikka. Tä-
nases päevas.”

Muusikaline luuleõhtu 
Poogna esituses

Elva eakate päeva-
keskus annab teada, et 
viimast korda sel aas-
tal sõidetakse Pühajär-
ve spaasse ujuma 16. 
detsembril. Buss väljub 
Arbimäelt 9.45 ja Kesk-
linna Konsumi juurest 
9.50.

“Tulevik ujumise osas 
on praegu tume,” möö-
nab päevakeskuse juha-
taja Andres Beekmann. 
“Kui volikogu on nii hel-
de ja meid toetab, siis jät-
kame ka järgmisel aastal. 
Huvilisi on ju tegelikult 
palju, buss on kogu aeg 
täis ja külastatavus mak-
simaalne.”

Samas tuletab Beek-
mann meelde, et viima-
ne aeg on õppida selgeks 
luuletused, laulud ja tant-
sud, sest 18. detsembril 
kell 13 on keskuses eaka-
te jõulupidu, kus osaleb 
külalisena Elva meeskoor 
ja tuleb ka jõuluvana.

24. detsembrist 3. jaa-
nuarini on päevakeskus 
suletud. Uue aasta esi-
mene tähtsam tegevus 
on käsitöö teisipäeval ja 

koroona kolmapäeval. 7. 
jaanuaril kell 13 kohtu-
takse linnavalitsuse esin-
dajaga.

Beekmannil on jõulu 
eel ka üks palve headele 
inimestele või asutustele. 
Nimelt on päevakesku-
ses ülipopulaarne koroo-
na, mida iseäranis eakad 
daamid usinasti harras-
tavad, kuid keskusel on 
vaid üks koroonalaud.

“Kas Elvas leidub hel-
deid annetajaid, kes an-
netaksid meie koroona-
klubile veel ühe laua, sest 
klubi on läinud nii suu-
reks, et ühe lauaga ei 
saa me enam hakkama 
ja muidu võib riid tulla,” 
mainis Beekmann. “Tore 
on vaadata, et tugevas-
ti üle 70 aastased on nii 
vitaalsed mängijad, eriti 
daamid.”

Koroonalaua transpor-
di võtaks päevakeskus 
enda kanda, antagu vaid 
teada, kellel seisab mõni 
kasutamiskõlbulik koroo-
nalaud, mis endal lihtsalt 
ruumi kinni hoiab. EPP

HKK Sinilind korral-
dab 12. detsembril jõu-
lulaada, kus on võima-
lik ka ise osta, müüa ja 
vahetada vähekasutatud 
talveriideid ja laste tal-
vevarustust. Müügikoha 
saamiseks palub Sinilind 
eelnevalt ette registreeri-
da. Laadal korraldatakse 
ka heategevuslik oksjon 
Tartu kodutute loomade 
varjupaiga toetuseks.

“Kutsume oksjonile 
kõiki käsitööhuvilisi, selt-
se, ettevõtjaid ja kõiki el-
valasi annetama jõulu-
ajale sobivaid esemeid, et 
need laadaoksjonil ma-
ha müüa ja saadud tulu-
ga kodututele loomadele 
jõuluaega pakkuda,” üt-

les HKK Sinilinnu direk-
tor Leelo Suidt. “Esemed 
ja kingitused tuleb tuua 
hiljemalt 11. detsembriks 
Sinilindu.”

Pühapäeval, 13. det-
sembril kell 10 kutsub 
Sinilinnu kodundusring 
kõiki huvilisi Elva güm-
naasiumi Puiestee täna-
va hoone esimese korruse 
kodundusklassi, kus Tar-
tu pubi Big Ben kokad ja-
gavad uusi ideid jõulutoi-
tude tegemiseks ja peo-
laua katmiseks. Kõigil, 
kes eelnevalt registreeru-
vad ja maksavad ära 30 
kroonise osamaksu, on 
võimalus osaleda toitude 
valmistamisel ja degus-
teerimisel. EPP

Jõulukuul päevakeskuses

Sinilind elab jõululainel

Helle Toomingas (vasakul) võitis oma luuleloominguga elvalanna Ruth Mälgi süm-
paatia. Foto: Milvi Kapaun
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Edelaraudtee taas-
avab 1. jaanuaril 
Tartu-Valga raud-
teeliini ja korral-
dab 30. detsemb-
ril kõigile huviliste-
le tasuta tutvumis-
reisi. Sel puhul vas-
tas paarile küsimu-
sele Edelaraudtee 
müügijuht Annema-
ri Oherd.

Sirje Veldi

Mis täpsemalt toi-
mub 30. detsembril 
Tartu ja Valga vahel?

30. detsembril korral-
dame tasuta tutvumis-
sõidu Tartu-Valga liinil. 
Rong väljub Tartu vak-
salist kell 12 päeval ning 
Valgast tagasi tulema 
hakkame 13.45.

Oleme teinud Lõuna-
Eesti ettevõtetele ettepa-
neku tutvumisrongil osa-
leda ja selle kaudu ennast 
ka rongireisijale teadvus-
tada. Kas sellest ettepa-
nekust kohe konkreetse-
maid koostöökokkulep-
peid sünnib, on esialgu 
teadmata. Küll aga ole-
me Edelaraudteel val-
mis alati ära kuulama 

kõik ideed ja koostööet-
tepanekud. Selleks ei pea 
ootama seesugust üri-
tust, mis, tuleb tunnista-
da, on ka meie jaoks üpris 
harv nähtus.

Millal saab rongi-
ga Elvast Riiga sõi-
ta?

Läti poolega oleme lä-
bi rääkimas, suhtumine 
on konstruktiivne. Et aga 
lõplikud kooskõlastami-
sed võtavad aega, ei saa 
täna veel kuupäeva paika 
panna. Loodetavasti pole 
seegi päev kaugel.

Kas uuest aastast 
on veel mingeid muu-
datusi?

Sõit Tartu ja Valga va-
hel on pool tundi lühem. 
1. jaanuarist sõitu alus-
tavad rongid sõidavad 
tund ja 33 minutit, enne 
remonti kulus selleks 2 
tundi ja 33 minutit. Opti-
meeritud on peatuste ar-
vu liinil ja varasemail ae-
gadel väga vähest kasu-
tamist leidnud peatused 
ära jäetud. Teave nii põ-
hisõiduplaanist kui tut-
vumissõidust saab ka jaa-
mastendidele üles pan-
dud, aga vast kuu teises 
pooles.

Uuel aastal taastub rongiliiklus 
Tartu-Valga liinil

Roheliste ettepane-
kuist lähtuvalt asub 
Riigikogu peatselt 
arutama kilekotimak-
su kehtestamist. Kas 
kilekotimaks on liht-
sa poeskäija mõttetu 
ahistamine või siiski 
midagi enamat?

Peep Mardiste

Eksiarvamuste vältimi-
seks tuleb kohe öelda, et nn 
kilekotimaks ei täida mär-
kimisväärselt riigikassat 
ning selle eesmärgiks pole 
eurounelma lähemale too-
mine. Miks siis tarbijale nii-
gi raskel ajal üldse selline 
käik? Tegemist on ühe väi-
kese komponendiga tun-
duvalt laiemas ökomaksu-
reformis, mille lähtekohad 
kinnitas valitsus juba viis 
aastat tagasi.

Miks peaks riik sekku-
ma sellisesse pealtnäha kol-
mandajärgulisse tegevusse 
nagu kilekottide kasutami-
ne? Kuna planeedi ressur-
sid on piiratud ja inimkond 
suurenemas, on taastuma-
tute ressursside kasutami-
se piiramine paratamatu 
ning oluline igal tasandil. 
Nafta kui ühe sellise ressur-
si tarbimist saab piirata kü-
tuseaktsiiside, automaksu-
de ja muu kõrvalt, piirates 
ka nafta baasil valmistatud 
toodete, sealhulgas kilekot-
tide, kasutamist.

Kilekott on raiskava tar-
bimisühiskonna omamoodi 
sümbol, maskott. Mäletan 
lapsepõlvest, kuidas tallin-
lasest sõbralt saadud kulu-
nud, aga värvilise pildiga 
välismaa kilekotti sai triik-
raua abil terveks “keevita-
da”. Või kuidas uhke pildi-

ga kilekoti sees kanti toona 
“tavalist” kilekotti, et kal-
lis kilekott kauem kestaks. 
Meie armastusel kilekotti-
de vastu on sügavad juured. 
Saame supermarketi kassas 
pakist hooletu käeliigutuse-
ga omale kilekoti kaasa re-
bida ja see tekitab naudin-
gu – kilekottide pesemine 
ja parandamine on pöördu-
matu minevik.

Kilekoti tähendus tar-
bimisühiskonna sümboli-
na on võib-olla üks põh-
jus, miks paljud riigid kile-
kottide kasutust kas otsese 
keelamise või maksustami-
se abil on piirama hakanud. 
Eestis pole põhjust rääkida 
kilekottide keelustamisest, 
aga nn poekilekottide mak-
sustamine võiks olla põh-
jendatud. Maksuga kalline-
vad kilekotid võiks suuna-
ta ostjaid kasutama näiteks 
riidest poekotte või vähe-
malt sama kilekotti kordu-

valt tarvitama. Taanis saa-
vutati maksu abil kilekot-
tide tarbimise vähenemi-
ne kahe kolmandiku võr-
ra, Iirimaal vähenes poeki-
lekottide tarbimine koguni 
90 protsendi võrra.

Kui paari aasta eest Brüs-
selis elasin, seadis minu ko-
dune supermarket seni kas-
sas piiramatult ja tasuta ja-
gatud kilekottide eest ühel 
päeval sisse minimaalse ta-
su. Võin igapäevase visuaal-
se vaatluse andmetel kinni-
tada – kilekottide kasuta-
mine vähenes märkimis-
väärselt. Kilekott on muga-
vuskaup, mis pole hädava-
jalik.

Tarbimise 
maksustamine

Eestiski ettevaatlikult 
rakendatava ökoloogili-
se maksureformi keskseks 
ideeks on nihutada maksu-
koormust tööjõu maksusta-
miselt ressursside ja saasta-
mise maksustamisele. Üha 
enam peaks nii firmadel 
kui ka üksikisikutel olema 
tasuv toimetada keskkon-
nasõbralikult.

Võib muidugi targutada, 
et kilekotid on vaid osa ki-
lematerjalist ning soovitud 
tulemuse saavutamiseks 
tuleks hoopis piirata plas-
ti ja kile kasutamist näiteks 
pakkematerjalina. Nõus – 
ka sellega tuleb tegeleda, 
aga keegi ei keela alustada 
kilekottidest. Kuid ka kile-
kotimaksu edu pole garan-
teeritud – maksuga peab 
kaasnema laialdane ja läbi-
mõeldud teavitustöö.

Lisaks tarbijale tuleb 
kindlasti harida ka müü-
jaid. Poodides pakitakse 
ka kõige väiksem ese prae-

gu ostja käest küsimata au-
tomaatselt kilekotti. Sellise 
pisikese kilekoti eluiga pole 
pikk, sest seda ei saa taas-
kasutada ka prügikotina.

Ühe kilekotiuputuse la-
hendusena propageeritakse 
nn ökokilekotte ehk biola-
gunevaid kotte. Need oleks 
kompostimisel lagunedes 
keskkonna jaoks tõesti mõ-
ningaks leevenduseks, kuid 
ei lahendaks probleemi. 
Biolagunevaid kilekotte te-
hakse ühtmoodi nii taastu-
vatest looduslikest materja-
lidest (näiteks mais) kui ka 
naftast. Esimesed on kesk-
konnasõbralikumad, kuid 
samas kahjuks ka hinnalt 
kallimad. Paratamatult on 
mõlemad ühekordse loomu-
ga ning nende tootmiseks 
kulub omajagu energiat.

Biolagunevate kilekot-
tide mõistlikum rakendus-
koht võiks ostukeskuste 
asemel olla näiteks kom-
postikottidena. Praeguse 
massilise “kassakilekotti-
de” kasutamise alternatii-
viks peaks olema ikkagi pi-
gem riidekottide kasutami-
ne.

Mida võiks nn kassa-
kilekottide maksustami-
ne (plastkotiaktsiis) Ees-
tis kaasa tuua? Riigieelar-
ve kontekstis on muudatus 
väheoluline, tuues aastas 
ehk sisse kümmekond mil-
jonit krooni. Olulisem oleks 
keskkonnakaitseline võit. 
Reaalne oleks vältida aas-
tas mitmesaja miljoni kile-
koti tootmist ja prügimäe-
le või metsa alla jõudmist. 
Eestlased viivad igal aastal 
poodidest koju väidetavalt 
kokku 700 miljonit kilekot-
ti, seda kogust saab ja tuleb 
vähendada.

Kilekott, tarbimisvabaduse 
sümbol

Üha enam peaks 
nii firmadel kui ka 
üksikisikutel 
olema tasuv 
toimetada kesk-
konnasõbralikult.

01.12 otsustati:
Anda välja kirjalik 

nõusolek ühisveevärgi 
ja -kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks Kase tn 10, Jaan Kär-
neri tn 5, Kalda tn 3, Jaan 
Kärneri tn 21b.

Anda raieluba Ur-
va tn 20 kinnistul detail-
planeeringuga määra-
tud kruntide hoonestus-
aladel ning tänava maal 
kasvavate looduses mär-
gistatud puude raiumi-
seks: kuusk – kaheksa-
kümmend kaks tk, mänd 
- viisteist tk, kask - kolm-
teist tk; kasutusluba Pa-
lu tee kanalisatsiooni-
pumpla väliselektrivõr-
kude püstitamisel; ar-
vamus vaba maa taotlu-
se nr AT0802110141 riigi 
omandisse jätmise kohta; 
luba Elva Linnaraamatu-
kogu sulgemiseks 16. det-
sembril seoses töötajate 
koolituspäevaga.

Määrata munitsipaal-
omandisse jääva katastri-
üksuse nimeks Arbijärve, 
pindala 145382 m²; Tar-
tumaa Omavalitsuste Lii-
du juhatuse liikme El-
va linnapea Reno Laid-
re asetäitjaks Elva Linna-
valitsuse liige abilinna-

pea Toomas Järveoja vo-
likogu koosseisu volitus-
te ajaks.

Sõlmida Rõngu Roil 
OÜ-ga töövõtuleping El-
va linnas aastavahetuse 
ilutulestiku läbiviimiseks 
maksumusega 19 900 
krooni.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 
VIjaPI OÜ, kauplus Kesk 
tn 20.

Arutati Elva linna 
2010. aasta eelarve pro-
jekti.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva lin-
nas Eha tn 16 asuva maa-
üksuse taotlemine Elva 
linna munitsipaaloman-
disse.

Anda Elva Linnava-
litsuse tänukiri Elva 
Gümnaasiumi õpetajatele 
Tatjana Joosepile ja Aino 
Randverile.

03.12 otsustati:
Kutsuda tagasi Elva 

Varahalduse OÜ juhataja 
Väino Rantsus, nimetada 
alates 07.12.2009 uueks 
juhatajaks Heiki Hansen.

Maia Kukk, 
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

UUS MAKS Oluliselt tuleks piirata kilekottide kasutamist
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Arno Liplap õppis 
metallitööd, aga lei-
ba teenis hoopis 
kunstnikuna.

Kas olete põline el-
valane?

Sündinud olen endises 
Valguta vallas. Elvasse tu-
lin 1950. aastal, siis kui 
see rajoonide moodustami-
ne oli. Isa sai Vabadussõjast 
tõendi, et on vaprust üles 
näidanud ja tal on õigus 
maad saada. Aga millegipä-
rast kõigile ei jätkunud ja ta 
jäi ilma. Ta oli muidu selli-
ne omaaegne vuttermeister 
ja ühtlasi ka karjaravitseja. 
Valgutas hakkas ta ehitus-
tööl käima. Pärast Vabadus-
sõda oli kõvasti ehitamist.

Pärast Valguta algkoo-
li lõpetamist tahtsin minna 
kunsti õppima, aga isa kü-
sis, et kas ma tahan nälgi-
vaks kunstnikuks saada. Ja 
mind pandi tööstuskooli, 
et ma ikka korraliku ameti 
õpiksin.

Millised olid teie 
kokkupuuted sõjaga?

Ma pean täitsa õnne tä-
nama, et ma rindel ko-
he esimesel päeval surma 
ei saanud. Teise mobilisat-
siooniga 1944. aasta augus-
tis sattusin esmalt väljaõp-
pelaagrisse ja sealt Kura-
maa rindele, kus sain kohe 
esimesel päeval põrutada ja 
sattusin haiglasse. Augustis 
oli komisjon, sain veel kuus 
kuud terviseparanduspuh-
kust. Järgmise aasta keva-
del aga olid paljud juba de-
mobiliseeritud ja sõjaväkke 
enam ei võetud.

Pärast sõda saitegi 
kunstnikuks?

Ega ma ei ole iseseisvalt 
kuhugi trüginud, olen lask-
nud rohkem asjadel ise juh-
tuda. Kui ma augustis sain 
haiglast koju, siis sügisest 
pakuti mulle külanõuko-
gusse sekretäri kohta. Pä-
ritolult olin ma vaesemast 
töölisperekonnast, mis oli 
oluline ja minu kandida-
tuur läks läbi. Siis kaup-
les üks kultuuriinstruktor, 
et Elva kultuurimajja on 
kunstiala juhatajat vaja, hil-
jem olin siin kultuurimajas 
veel tükk aega direktor ka. 
Läksin natuke tülli toona-
se kultuuriosakonna juha-
tajaga, kes tahtis mulle töö-
ruumiks anda ühe pimeda 
akendeta komka. Ma ei ol-
nud nõus, andsin avalduse 
ja läksin ära. Kuu aja pärast 
kutsuti mind tööle peenna-
ha tööstusse. Hiljem sai sel-
lest Linda kombinaat, mind 
pandi jaoskonna meistriks. 
Seal olin 5-6 aastat, aga au-
kirja sain kauaaegse laitma-
tu töö eest.

Kuidas näiteringi 
sattusite?

Heino Puhvel lavastas 
siin “Raudset kodu”, mina 
olin reeder Otto. Tolle eten-
dusega käisime ringreisidel 
ka. Pisuhännas olin ma Pii-
beleht. Näitemänguga tege-
lesin juba Valgutas.

Edasi tuli juba näit-
agitatsioon, parteili-
sed seinalehed...

Rajooni parteikomitee 
instruktorina oli minu üles-
anne, jah, näitliku agitat-

siooni kujundamine. Käisin 
nõu andmas raamatukogu-
des, kultuurimajades ja ma-
jandikeskustes. 1974. aastal 
leiti, et enam parteikomi-
teesse ei sobi, sest mul pole 
kõrgemat haridust. Pakuti 
kunstnik-dekoraatori koh-
ta Tartu näidissovhoosis, 
kus töötasin kuni pensioni-
ni. Töö kõrvalt õppisin Tal-
linnas kolme-aastastel näit-
liku agitatsiooni kujundaja-
te kursustel ja sain tunnis-
tuse, et võin juhendada ise-
tegevuslikke kunstiringe ja 
teha tasulist kujundustööd.

Joonistasite karika-
tuure ka ajalehtedele?

Jah, nii Edasile, kui Uus 
Teele ja isegi Elva Postipoi-
sile. Elva kaubahoovi sis-
sesõidu kohal oli madalam 
maja, mille akendel oli üle-
val seinaleht Nõel, kus pi-
lati linnakodanikke, kellel 
tänav lumest puhastamata 
või koerad lahti. Või koope-
ratiivi esimeest, kes äri ajas 
jne. Linnavalitsust ei tohti-
nud kritiseerida.

Olete kujundanud El-
vas ka kaupluste vaate-
aknaid?

Kui Eesti iseseisvus ja 
hakkasid tekkima väkesed 
ärid ja kauplused, siis tegin. 
Aga vaba ettevõtlus trehvas 
minule halval ajal. Olin ju-
ba pensionär ja ei julgenud 
võtta sellist koormat kaela, 
et võtaks laenu ja teeks oma 
väikese dekoorateljee. Mina 
tegin niisama – kes teadis, 
see tellis. Nii et mul oli te-
gelikult tööd küllalt.

Olete ka Elva meis-
ter teivashüppes?

Jah, see juhtus ühel su-
vespartakiaadil, mida ta-
valiselt peeti sügise poole. 
Võistlused algasid pärast 
tööpäeva, üsna ruttu läks 
hämaraks. Olin umbes 40 
ja võistlesin meeste klassis. 
Teivashüppele oli registree-
ritud 5-6 väga kõva spor-
dimeest, kes hüppasid kõik 
üle 3 meetri. Aga enne tei-
vashüppevõistluste algust 

läks väga hämaraks ja An-
ton ütles, et teeme homme. 
Järgmisel päeval olid kohal 
ainult Anton, kes oli vete-
ranide klassist, Mardi Too-
mas noorteklassist ja mina. 
Ainult kolmekesi olimegi ja 
nii sain mina 2.70ga Elva 
meistriks.

Kust on pärit Liplapi 
nimi?

Hallistes olevat olnud 
Liplapi talu, mis kuulus isa 
vanaisale. Kuna tal ei ol-
nud endale perekonna ni-
me ise välja mõeldud, siis 
olla mõisnik öelnud, et sa 
seal Liplapi talus peremees 
oled, et jäädki Liplapiks. 
Vanaperemehe poeg Hend-
rik tuli Tartumaale, rentis 
Vehendis talu ja hiljem ostis 
Puskari talu. Tollal tuli pal-
ju mulke, kes linakasvatuse-
ga jõukaks saanud, siia Tar-
tumaale renditalusid päri-
seks ostma. Tartumaal öel-
dakse, et kui mulk Võrtsjär-
ve kukkus, siis oli see äpar-
dus, aga kui tal õnnestus 
Tartu randa ujuda, siis oli 
see õnnetus. Eks tartlased 
olid mulkide peale vihased, 
sest mulgid ostsid rendi-
kohad ära. Jüripäeval pidi 
rentnik välja kolima ja jälle 
otsima, kust saad kas rendi- 
või pooleterakohta.

Kelle poolt siis teie 
kunstnikuanne päri-
neb?

Vist emalt. Ühel onul oli 
ka annet, aga ega ta seda 
edasi ei arendanud. Kooli 
joonistustunnis pidin enda-
le pildi ära tegema ja siis ka 
teiste vihikutesse joonista-
ma. Komistuskiviks oli mul 
matemaatika. Isegi nüüd, 
vanemas eas, näen öösiti 
vahel unes, et jälle on tu-
lemas matemaatika eksam 
või klassitöö ja ärkan üles, 
hirmuhigi otsa ees.

Kuidas oma sünni-
päeva peate?

Vanem tütar Tiina lubas 
midagi organiseerida. Ar-
vatavasti tuleb piirduda ot-
seste järglastega.

JUUBILAR Kunstnik Arno Liplap

85. sünnipäeva tähistaval Arno Liplapil on külalisele 
näidata terve hulk vaimukaid karikatuure, muu hulgas 
ka poliitilisi, mida omal ajal vaid headele tuttavatele 
näidati. Foto: Sirje Veldi

Mul on elus õnne olnud
ELVA POSTIPOISS
253, 03.12.1999

 Sinilinnus toimus in-
fotund, rahvale jagasid 
selgitusi Elva Tarbijate 
Ühistu tegevdirektor 
Hando Ivask ja kom-
mertsdirektor Juta 
Paurson. Tulevikuprob-
leemidest rääkides 
sõnas Hando Ivask, et 
ees on suur töö – su-
permarketi ehitamine 
turuplatsile.

 Eesti 1999. aasta 
kaheksast etapist koos-
neva jalgrattakrosside 
Sügiskarika võistlus-
sarja võitjakarika sai 
esmakordselt elvalane 
Meelis Lutter.

 Elva linnavalitsus on 
välja kuulutanud kon-
kursi infotehnoloogia 
spetsialisti leidmiseks.

 Abeli Ärikeskuse 
Minimarketis mak-
sab hapukapsa kilo 8 
krooni.

10 AASTAT
Novembrikuu vii-
masel pühapäeval 
astus Elva advendi-
aega.

Milvi Kapaun

Esimese advendi som-
bune sügisilm peletas Si-
nilinnu parklasse tulede-
säras vihmamärja kuu-
se juurde kogunenud rah-
vahulga kultuurikeskuse 
saali. Advendiaja avamis-
peol esinesid lasteaia Õn-
neseen mudilased, güm-
naasiumi mudilaskoor 
Ehtel Kuldvere-Vendi ja 
Meelis Roosaare juhen-
damisel ning tantsurühm 
Seeniorid. Jõuluaja rääki-
sid alanuks EELK Elva ko-
guduse õpetaja Vallo Eha-
salu ja Elva abilinnapea 
Toomas Järveoja.

Jõulurõõm südametes-
se tantsitud-lauldud, süü-
tasid laternas advendi-
küünla abilinnapea Too-
mas Järveoja, volikogu 
esimees Leelo Suidt ja 7-
aastane Kadi-Liis Hansen.

Pühade tulemise pu-
huks oli ka ilmataat mõ-
neks ajaks taevakraane 
taltsutanud ning õhtuhä-
maruses võis igaüks linna 
suure kuuse juurde seada 
põlema ka kultuurikesku-
se fuajeest kaasasaadud 
oma advendiküünla.

Küünal süüdatud, võis 
jalutada raekoja saali, kus 
aasta esimese jõulukont-
serdi Elvas tegi muusiku-
tenelik koosseisus Alen 
Veziko (klahvpillid), And-
re Hein (akustiline ki-
tarr), Ingmar Päid (bass-
kitarr) ja Kristjan Matson 
(bongod). Kontserdika-
vas sai kuulda nii omaloo-
mingut kui lugusid tun-
tud autoritelt, soololau-
le ning nauditavat nel-
jahäälset vokaalesitust. 
Kontserdi lõpetas vokaal-
muusika üks pärleid “Aeg 
meil minna üheskoos”. Li-
saloos unistati koos publi-
kuga valgetest jõuludest. 
“Taas sajab valget lund 
väljas...” laulis hardunult 
kaasa kogu saal.

Süüdati esimene advendiküünal

Volikogu esimees Leelo Suidt ja Kadi-Liis Hansen 
advendiküünalt süütamas.

Kontserdiga “Jõulud on teel...” laulsid elvalased jõu-
luootele Alen Veziko (paremalt), Andre Hein, Ingmar 
Päid ja Kristjan Matson. Fotod: Milvi Kapaun
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Elva jalgpalliklubi 
ajaloos olid esimest 
korda võistlustules 
ka tüdrukud.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Elva jalgpalliklubis täna-
vu septembrikuul jalgpalli-
treeninguid alustanud El-
va tüdrukute esimene tule-
proov võistlusplatsil oli 29. 

novembril Lähtel toimunud 
1993.a. ja nooremate tüd-
rukute saalijalgpalliturniir 
Premium Cup. Osales seit-
se tütarlastevõistkonda. 
Kuigi oma esimesel turnii-
ril tuli võistkonnal leppida 
seitsmenda kohaga, suude-
ti lüüa ka üks värav. Esime-
ses mängus SK 10 Premium 
II võistkonnalt 5:0 kaotuse 
saanud FC Elva realisee-
ris väravavõimaluse tei-

ses mängus mulluse Eesti 
meisternaiskonna Põlva FC 
Lootos vastu. Palli lennu-
tas väravasse Kadi Ivaste. 
Premium Cup 2009 tütar-
lasteturniiri võitis Põlva 
FC Lootos. FC Elva tüdru-
kute võistkonnas mängisid 
Annika Jõulu, Kärolin Kiis, 
Diana Jesin, Eneli Õigus, 
Kadi Ivaste, Kaia Zupping, 
Karina Kompus, Grete 
Vomm, Kairit Ivaste, Anett 

Esnar, Kaisa Kuus, Keity 
Roomets, Helerin Hein ja 
Meribel Viridet. Võistkon-
na parimaks mängijaks ni-
metati Kadi Ivaste. Treener 
on Veiko Haan. Elva jalg-
pallitüdrukute järgmine 
võistlus on 13. detsembril 
Nõos, kus toimub rahvus-
vaheline saalijalgpallitur-
niir Juunior Cup. Uuel hoo-
ajal on plaanis osaleda Ees-
ti meistrivõistlustel.

28. novembril Tartus 
A. Le Coqi spordihoones 
toimunud Eesti judoklu-
bide karikavõistlustel te-
gi korraldajalinn puhta 
töö juba kuuendat aas-
tat järjest. Karikavõidu-
le konkureerisid noor-
te A-klassi ja täiskasva-
nute judoklubide võist-
konnad. Kaheksast kari-
kast jätsid Tartu judokad 
kodulinna pooled. Mees-
te arvestuses oli kaheksa 
võistkonna hulgas parim 
Tartu DO I meeskond, 
kes sai finaalis jagu Tal-
linna Budolinni klubist, 
kus tegi kaasa ka Alek-
sei Budõlin. Kolmanda 
koha said Tartu DO II ja 
Tartu DO III meeskond. 
Tartu DO II võistkond tu-
li kolmandaks koosseisus 
Evert Rööpson, Martin 
Järveoja, Kirill Komlev, 
Risto Pintmann ja Jaan 
Angerjärv.

Elva noortest judoka-
test olid teise koha saa-
vutanud Tartu DO noor-

te võistkonna koossei-
sus võistlustules ka Tevol 
Tamm, Kaimar Mekk ja 
Toomas Hunt. Tartu pois-
test kuulusid finaalis Tal-
linna Aitado paremust 
tunnistama pidanud DO 
noortemeeskonda Kevin 
Klaos, Sander Ludvig, 
Ants Tiido, Andre Sep-
pa, Reigo Kullamaa, Jaan 
Kuusma ja Martin Sten 
Kadai. Nendest Tevol 
Tamm, Ants Tiido ja And-
re Seppa tunnistasid ai-
nult võite.

Eesti judo 40. sünni-
päeval nimetati ka pare-
mad judokad ja treene-
rid. Aasta treeneriks tun-
nistati Eesti judokoondi-
se peatreener Aavo Põh-
jala ja noortetreeneriks 
sensei Andres Põhjala 
Tartu judoklubist DO. Pa-
rim naisjudoka oli Julia 
Bežko ja noorjudoka Ants 
Indrek Tiido. Aavo Põh-
jalale omistati VI dan ja 
Andres Põhjalale V dan. 

EPP

Tartu DO karikavõistlustel võidukas

Elvas taovad vutti 
nüüd ka tüdrukud

17. novembril Olosel 
toimunud hooaja esimes-
tel laskesuusavõistlustel 
olid eestlaste põhikonku-
rentideks soomlased, ve-
nelased ja ukrainlased. 
Meeste sprindis sai Ind-
rek Tobreluts teise, Ro-
land Lessing kolmanda ko-
ha. Raja kahe trahviringi-
ga läbinud Tobrelutsu lõ-
puaeg oli 29.13,8. Lessing 
tegi samuti kaks möödalas-
ku ja kaotas 3,3 sekundit. 
Võitis ukrainlane Vjatšes-
lav Derkatš. Kauri Kõiv oli 
kolme möödalasuga seits-
mes, Karel Viigipuu ei ta-
banud märki kahel korral, 
tulemuseks 11. koht. Priit 
Narusk oli 13., Priit Viks 
16.

Naistest oli eksimusteta 
lasknud Sirli Hanni viies, 
kuus möödalasku teinud 
Eveli Saue seitsmes, Kadri 
Lehtla 11. ja Elisabeth Juu-
das 12. Võitis tiirudes ka-
hel korral eksinud ukrain-
lanna Vali Semerenko. Ta-
vadistantsil ei eksinud eel-
misel päeval tiirudes eba-

õnne kogenud Eveli Saue 
neljas tiirus kordagi ja või-
tis ajaga 33.27,4 esikoha. 
Teise koha saanud Kadri 
Lehtla kaotas Sauele minut 
ja kümme sekundit. Sirli 
Hanni oli kolmas, Elisabeth 
Juudas kuues.

Meeste tavadistantsil 
hõivasid eestlased kohad 
kolmandast seitsmendani 
– 3. Kauri Kõiv (5 mööda-
lasku), 4. Priit Viks (5), 5. 
Martten Kaldvee (7) ja 7. 
Priit Narusk (10). Kaksik-
võidu said soomlased Timo 
Antila ja Paavo Puurunen.

21.-22. novembril Soo-
mes Kontiolahtis toimunud 
laskesuusavõistlustel oli 
mõlemal võistluspäeval pa-
rim Roland Lessing. 10 km 
sprindis tiirud puhtalt läbi-
nud Lessing edestas kaks 
möödalasku teinud soom-
last Jarkko Kauppineni 
42,4 sekundiga. Kolmas oli 
Janne Kantanen. Esiküm-
nesse mahtus eestlastest 
veel kuuenda kohaga lõpe-
tanud Karel Viigipuu, kes 
kahe trahviringiga kao-

tas Lessingule 2.07,4. Tei-
sel võistluspäeval toimu-
nud 12,5 km jälitussõidus 
Lessing sprindis võidetud 
liidripositsiooni ei loovuta-
nud. Neljas tiirus viis möö-
dalasku ei seganud kon-
kurente edestamast enam 
kui minutiga. Teise ko-
ha saanud soomlane Jan-
ne Kantanen kaotas 1.11,0. 
Kuuendalt kohalt rajale 
saanud Karel Viigipuu ek-
sis tiirudes kokku seitsmel 
korral ning tulemuseks 10. 
koht.

IBU Cupi avastardid
Eelmisel nädalavahe-

tusel toimusid Rootsis 
Idres IBU Cup sprindieta-
pid. Võistlus oli lahtisõi-
duks käesoleval nädalal 
toimuvale maailmakari-
kasarja esimesele etapile 
Östersundis.

28. novembril star-
tis meeste 10 km sprin-
dirajale 159 laskesuusa-
tajat. Kiireim oli norrala-
ne Frode Anresen saksla-
se Daniel Böhmi ees. Ees-

ti laskesuusatajatest oli pa-
rim 19. kohaga lõpetanud 
Priit Viks (1+0). Kauri Kõiv 
oli 31., Priit Narusk 69., 
Kenet Kroon 135., Martin 
Remmelg 136.

Naiste 7,5 km sõidu või-
tis sakslanna Juliane Döll. 
Eestlastest oli Sirli Hanni 
33., Kadri Lehtla 41., Eli-
sabeth Juudas 74. ja Kris-
tel Viigipuu 82. Stardis oli 
113 naist.

Pühapäevases sprindi-
sõidus võidutses 130 osa-
leja hulgas sloveenlane 
Klemen Bauer Frode And-
reseni ees. Eesti sõitjatest 
oli parim ühe möödalasuga 
30. koha saanud Martten 
Kaldvee. Priit Narusk eksis 
tiirudes neljal korral ja sai 
62. koha. Martin Remmelg 
oli 95., Kenet Kroon 110. 
Naiste sõidus oli Eveli Saue 
89 võistleja hulgas kahe ek-
simusega tiirudes 11. Kadri 
Lehtla tegi ühe möödalasu 
ja oli 23., Kristel Viigipuu 
ei tabanud märki kolmel 
korral ja lõpetas 62. kohal. 

EPP

Lessing alustas olümpiahooaega 
paljulubavalt

Elva jalgpalliklubi vutitüdrukud. Esimeses reas vasakult Kadi Ivaste, Annika Jõulu, Kairit Ivaste, Karina Kompus, 
Eneli Õigus, Keity Roomets; tagareas vasakult: Kaisa Kuus, Grete Vomm, Anett Esnar, Kärolin Kiis, Merili Viridet, 
Helerin Hein, Diana Jesin. Foto: erakogu

28. novembril Läh-
tel toimunud Premium 
Cup 2002. aastal sündi-
nud poiste saalijalgpalli-
turniiril sai FC Elva nel-
janda koha. Mängisid 
Karl Tammeorg, Joonas 
Aart, Oliver Kiho, Robin 
Paring, Robin Kors, Ro-
bin Mark, Chris Robin Ka-
dastik, Karl Artur Kors ja 
Raido Laan. Meeskonna 
parim mängija oli Joonas 
Aart. Treener on Kristjan 
Moorast.

29. novembril lõid pal-
lilahinguid Elva jalgpal-
liklubi meeskond FC El-
va II Valgas ja 1999. aas-
tal sündinud poisid Nõos. 
Valga Warrior Cupil osa-
lenud FC Elva II koossei-
sus Karl Bussov, Tarmo 
Kerro, Hendrik Hunt, Taa-
vi Aasmäe, Marek Naaris, 
Tairo Orav, Meelis Allik, 

Henri Sammul ja Deniss 
Putnin sai 8. koha. Elva 
meeskonna punktikon-
tosse lõid väravad Ma-
rek Naaris ja Tairo Orav. 
Treener Marek Naaris.

Kümneaastaste pois-
te võistkond koosseisus 
Erik Vaarmann, Jarmo 
Pähklamäe, Ragnar Sikk, 
Hans Hendrik Karro, 
Kristjan Vent, Markus 
Lokk, Romet Pastak, Remi 
Kõivik, Remi Roosmann, 
Simo Järvela ja Sander 
Üllim jäi Nõos toimunud 
Juunior Cupil jagama 5.-
8. kohta. Osalesid ka Läti 
jalgpallipoisid Smiltenest 
ja Valmierast. Väravad 
lõid Roland Liinar (2), 
Markus Lokk (2), Krist-
jan Vent, Simo Järvela, 
Remi Kõivik. Treener on 
Gunnar Pastak. 

EPP

28. novembril Tallin-
na klubis Rock Cafe toi-
munud Eesti Motospor-
di hooaja pidulikul lõpe-
tamiselt tõid vennad Kait 
(pildil paremal) ja Kaidor 
Kompus Elvasse oma ala 
kaheteistkümnest kari-
kast kuus. Kait tuli Ees-
ti meistriks motokrossis 
ning karikavõitjaks tal-
vises ja suvises kestvus-
krossis quad 200 klas-
sis. Eesti karikavõistlus-
tel quad open klassis saa-

vutas Kait kolmanda ko-
ha. Kaidor saavutas quad 
200 klassis talvises kest-
vuskrossis kolmanda ko-
ha ja suvises kestvuskros-
sis teise koha.

Samal päeval jaga-
ti motohooaja kokku-
võttekarikaid ka Lätis 
Ledurgas. Lätis tuli Kait 
Kompus quad 200 klas-
si meistriks ning võitis ka 
selle masinaklassi kari-
kavõistlused. 

EPP

Motospordihooaeg on lõppenud

Jalgpallitulemusi
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Soovin osta elamukrun-
ti Elvas al. 1000 m² hinnaga 
kuni 200 000 kr. 5629 6506; 
erki@energiajaehitus.ee

Üürile anda 2-toal. mugavuste-
ga korter Nõos. 5347 6269

Üürile anda 2-toal. keskk. korter 
(uus, läbi kahe korruse) Elvas. 
503 2954

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Müüa 4-toal krt Tartu, Kaunase 
pst 12. Hind 700 000.- Info 5345 
6498

Müüa kinnistud Tartumaa, Nõo 
alevik, Männiku 1-3; 5-14 Hind al 
22 kr/m².-. Info 5345 6498

Elva Linnaraamatukogu on 16. 
detsembril suletud.

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Boilerite puhastamine, paigal-
dus. 5595 1141

Torud umbes? Boiler vajab pu-
hastamist? Helista 5635 7455

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
san-tehnilised tööd, õhk-soojus-
pumpade müük ja paigaldus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Mälestame head sõpra

VIKTOR SOKOLOVI

19.05.1957 – 25.11.2009

Arvo, Ahti, Alvar peredega

Kõigel on kuskil algus,
lõpp on kuskil ka.
Kuskil süttimas valgus - 
teisal on kustunud ta.

Avaldame kaastunnet 
Georgile

ISA
surma puhul.

Õnneseene Meistrimehed

Ostan vanavara portkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. 504 
5909

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kuivi kütteklotse. 40L 27.- 
Vedu tasuta. 501 0753

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa pikad ja tükeldatud küt-
tepinnud. 5399 9140

Müüa sise- ja välisvoodrilau-
da al. 100kr/m². Musta lepa 
saunamaterjal. Hööveldatud 
puitmaterjal. Hööveldus- ja 
saekaatriteenus. Ehituslik sae-
materjal Annikorus. 5664 1191 
info@balticloghouses.ee

NÄITUSED ELVAS
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Kohupiimakreem keedisega 5% 150g 
   (erinevad maitsed) 8.90 kg/59.33  6.90 kg/46.-
Kohupiimapasta 5% 300g 13.90 kg/46.33 9.90 kg/33.-
Praekapsas 900g Salvest 32.90 kg/36.55 21.90 kg/24.33
Toiduõli Olivia 1,5l 47.90 L/31.93 29.90 L/19.90
Rakvere verivorst 1kg 39.90  31.90
Koore juust kg ~700g (E-Piim) 106.90  59.90
 … ja veel väga palju soodsaid pakkumisi!

2.-6. detsembrini:
Ananass Extra Sweet kg 18.90  13.90
Pomelo I klass kg 17.50  13.90
Mandariin 2kg pk. I klass 34.90 kg/17.45 29.90 kg/14.95
Sea kaelakarbonaad naturaalne 
   ~800g vaakumpk. kg 99.90  49.90

ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL
ELVA AjaO

Kuni 
20. detsembrini

SUUR SAAK

KODU&TEHNIKA
Mikrolaineahi Midea Silver digitaalne 599.-
DVD mängija LG 599.-
Leivaküpsetaja Severin 799.-
Televiisor Thomson LCD 22HR3234 22” MPEG4 3999.-
Televiisor Samsung LCD LE32B350 32” MPEG4 5999.-
Televiisor Philips LCD Full HD 42PFL360 H/12 42” MPEG4 10999.-

Lisaks palju 
SOODSAID PAKKUMISI 

SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!
ELVA KONSUMIS 
VALIK VALMISRIIDEID  –20%

Kuni 20. detsembrini 
MEESTE TALVEJALATSID –20%


